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ورود دانشجویان به ماشین سازی تبریز و 

خلع ید قربانعلی فرخزاد

درکنـار تجمـع روز گذشـته بایـد بـه ایـن مسـاله نیز اشـاره شـود که ورود 

جنبش دانشـجویی به موضوع خصوصی سـازی تا امروز دسـتاوردهای 

پرونده هـای  از  تبریـز یکـی  مهمـی داشـته اسـت. ماشین سـازی 

خصوصی سـازی اسـت کـه رونـد عجیب وغریـب واگـذاری آن بـه فـردی 

بـه نـام قربانعلـی فرخـزاد حواشـی زیـادی را بـه همـراه آورده بـود، البتـه 

درکنار این حواشـی عملا این شـرکت از مسـیر اصلی خود خارج شـده 

بـود و بـا کمتریـن تـوان تولیـدی بـه فعالیـت می پرداخـت؛ مسـاله ای 

کـه باعـث شـد درنهایـت جنبـش دانشـجویی بـه آن ورود کنـد و بعـد از 

پیگیری های فراوان دانشـجویان دانشـگاه سـهند این فرد خلع ید شـده 

و مدیریـت ایـن شـرکت بـار دیگـر بـه دولـت واگذار شـود.

عرضه 60 درصد سهام هپکو در بورس 

هپکـو کـه تاکنـون دوبـار بـه بخـش خصوصـی واگـذار و بعـد از مدتی به 

دلیل عدم بازپرداخت اقسـاط توسـط مالک بار دیگر به دولت بازگشـته 

هـم از دیگـر شـرکت هایی اسـت کـه حالا تشـکل های دانشـجویی روی 

آن متمرکـز شـده اند تـا بتواننـد مشـکلات آن را حـل کننـد. هرچنـد در 

ابتـدا دانشـجویان اراکـی ایـن مسـاله را پیگیـری کردند اما آذرماه سـال 

گذشـته دانشـجویان سراسـر کشـور به مناسـبت روز دانشـجو خواستار 

ورود بـه ایـن کارخانـه شـدند کـه البتـه بـا ممانعـت همـراه شـد. بـا ایـن 

حـال مطالبه گـری دانشـجویی باعـث شـده تـا امـروز ایـن شـرکت در 

آسـتانه بازگشـت بـه دولـت قـرار بگیـرد و درنهایـت 60 درصـد از سـهام 

ایـن شـرکت در بـورس عرضه شـود.

اعتراض دانشجویی به حضور فعال حوزه لبنی 
کشور در مسند مدیریت پالایشگاه کرمانشاه

خصوصی سازی پالایشگاه کرمانشاه نیز از دیگر موضوعاتی است که باعث ورود 

دانشـــجویان دانشگاه رازی به این حوزه شده است. مشکل خصوصی سازی 

این شـــرکت به گفته مسئول بسیج دانشـــجویی از این قرار است که در سال 

۹۵ پالایشـــگاه با مبلغ ۱۸0میلیارد تومان وارد روند واگذاری شـــده و فردی 

که در حوزه شـــیر و لبنیات فعالیت داشـــته توانسته این پالایشگاه را به مبلغ 

2۱0میلیارد تومان خریداری کند؛ موضوعی که با اعتراض کارگران همراه شد. 

درنهایت با پیگیری های تشکل های این دانشگاه و در روزهای پایانی دی ماه 

۹7،  کمیسیون تحقیق و تفحص مجلس اهلیت خریدار، نحوه قیمت گذاری 

و نحوه واگذاری پالایشـــگاه کرمانشاه را رد کرد و بعد از سه ماه، این پرونده به 

قوه قضائیه ارجاع داده شد.

قصه پرغصه هفت تپه

خصوصی ســـازی پرابهام شرکت کشـــت و صنعت نیشکر هفت تپه نیز 

از دیگر پرونده های عجیب و غریب خصوصی ســـازی کشـــور است که 

حالا  اســـدبیگی، مدیرعامل این شـــرکت به عنوان اخلالگر نظام ارزی 

دادگاهی شده و تشـــکل های دانشجویی نیز پیگیر حقوق کارگران آن 

هســـتند، کارگرانی که دســـت به اعتراض 70 روزه زدند تا شاید از این 

طریق بتوانند صدایشـــان را به گوش مسئولان برسانند، هر چند هنوز 

سرنوشـــت این پرونده به طور کامل به نتیجه نرســـیده و روز گذشته نیز 

دانشجویان به خاطر پیگیری این پرونده دست به اعتراض مقابل سازمان 

خصوصی سازی زده و خواهان خلع ید اسدبیگی بودند، اما قطعا می توان 

امیدوار بود در ماه های آتی این شرکت نیز تعیین تکلیف شود.

تعدادی از تشکل های دانشجویی روز گذشته با تجمع مقابل سازمان خصوصی سازی، بار دیگر به روند اقدامات این سازمان اعتراض کردند
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@دانشگاه f a r h i k h t e g a n d a i l y

چندسـالی می شـود کـه کارگـران بخش هـای مختلـف صنعتـی 

کشـور هرازچندگاهی دسـت به اعتراضات می زننـد؛ اعتراضاتی 

کـه بعضـا بـه تجمعـات چنـدروزه و حتـی چندماهـه کشـیده 

می شـود تـا شـاید از ایـن طریـق بتواننـد صدایشـان را بـه گـوش 

مسـئولان مربوطـه برسـانند؛ تـا جایی کـه به نظر می رسـد امروزه 

دیگـر اعتراضـات کارگـری بـه یکـی از اتفاقـات عـادی در کشـور 

تبدیل شـده اسـت. 

اگر بخواهیم ریشـه مشـکلات تمام نشـدنی این قشر در جامعه را 

مـورد کنـکاش قـرار دهیـم باید به اواخر دهـه۸0 برگردیم، زمانی 

که سـازمان خصوصی سـازی وارد میدان شـد تا بخش خصوصی 

را در اداره صنایع کشـور سـهیم کند، اما مسـیر طی شـده در این 

حـوزه بـا آنچـه انتظـار می رفـت به حـدی فاصلـه گرفت کـه بعضا 

اخلالگـران اقتصـادی سـکان مهم ترین صنایع کشـور را برعهده 

گرفتنـد و حـالا پرونـده خصوصی سـازی برخـی کارخانه هـای 

مـادر کشـور اعـم از ماشین سـازی تبریز، هپکو، کشـت و صنعت 

نیشکر هفت تپه و... به قصه پرغصه ای تبدیل شده که مشخص 

نیسـت چـه زمانـی گـره کـور آن بـاز خواهـد داشـت. حواشـی 

دنبالـه دار اعتراضـات کارگـری و رونـد اشـتباه خصوصی سـازی 

باعث شـد تا بالاخره از اواخر سـال ۹6 تشـکل های دانشـجویی 

وارد میـدان شـوند. تشـکل های دانشـجویی طـی سـالیان اخیر 

همـواره نشـان داده انـد کـه پـای مردم ایسـتاده اند و صـدای آنها 

را می شـوند. به طـور مثـال مهـر سـال ۹۸ بـود کـه دانشـجویان 

دانشـگاه های اهـواز و تهـران بـرای حمایـت از کارگـران کارخانه 

هفت تپه آسـتین بالا زدند. وقتی اعتراض های کارگری کارخانه 

نیشـکر هفت تپه از سـر گرفته شـده، دانشـجویان دانشـگاه های 

اهـواز و تهـران به منظـور حمایـت از آنـان، درجمـع ایـن کارگران 

حضـور پیـدا کرده اند. 

ج گیـری اعتراض هـای کارگـران،  بـا او طـی دوسـال اخیـر 

تشـکل های دانشـجویی به منظـور حمایـت از ایـن کارگـران 

کـه تنهـا مطالبه شـان گرفتـن حـق و حقـوق خـود بـوده، بـه 

جمـع معترضـان آمدنـد و پـای درددل هـای کارگـران نشسـتند. 

دانشـجویان نه تنهـا اعتراضـات به حـق کارگـران این شـرکت ها، 

ماننـد ماشین سـازی تبریـز و هپکـو را پیگیـری می کننـد، بلکـه 

رونـد اشـتباه خصوصی سـازی را نیـز دنبـال کـرده تـا درنهایـت 

جلـوی ایـن مسـیر اشـتباه گرفتـه شـود. 

البتـه همراهـی تشـکل های دانشـجویی فقط به حـرف و درددل 

بـا کارگـران خلاصـه نمی شـود، بلکـه ارسـال نامـه بـه رئیـس قوه 

قضائیه و دیدار با امام جمعه برخی از شـهرها را نیز در دسـتورکار 

خـود قـرار دادنـد تـا بـه نتیجـه مطلـوب برسـند. هرچنـد هنـوز تا 

رسـیدن بـه نقطـه مطلـوب فاصله زیـادی وجـود دارد، اما طبیعتا 

همیـن حرکت هـای صورت گرفتـه توسـط جنبـش دانشـجویی 

توانسـته دسـتاوردهایی را نصیب کشـور کند. 

    اعتراضات ادامه دار دانشجویان 
مقابل سازمان خصوصی سازی 

 درکنار حرکت های دانشجویی صورت گرفته برای احقاق حق از 

کارگـران ایـن کارخانه ها و در قدمـی بزرگ تر به منظور جلوگیری 

از فلـج شـدن اقتصـاد کشـور به خاطـر واگذاری هـای غیراصولی 

صنایـع مـادر بـه افـراد فاقـد تخصص، حـالا چندوقتی اسـت که 

دسـتگاه های نظارتـی ماننـد مجلـس و همچنیـن قـوه قضائیـه 

نیـز بـه میـدان آمده انـد تـا از تکـرار اشـتباهات گذشـته درحـوزه 

خصوصی سـازی جلوگیـری کـرده و علاوه بـر آن دسـت افـرادی 

را کـه به وسـیله رانـت در مسـند مدیریـت شـرکت های عظیـم 

تولیـدی کشـور قـرار گرفته انـد کوتـاه کننـد؛ موضوعی کـه اخیرا 

درباره شرکت ماشین سازی تبریز اجرا و مالک آنکه جزء متهمان 

اخـلال ارزی به شـمار مـی رود خلـع یـد شـد، البتـه مشـکلات 

ایـن کارخانـه و دیگـر کارخانه هایـی کـه بـدون حسـاب وکتاب 

و بررسـی صلاحیـت افـراد بـه بخـش خصوصـی واگـذار شـده، 

موضوعـی نیسـت کـه بـه ایـن زودی هـا حل شـود، امـا نمی توان 

از کنـار روزنه هـای ایجادشـده در پرونده هـای خصوصی سـازی 

نیـز به راحتـی گذشـت. 

درکنـار همـه اقدامات صورت گرفته توسـط تشـکل های مختلف 

دانشـجویی در ایـن زمینـه امـا به نظـر می رسـد هنـوز برخـی 

مسـئولان تمایـل چندانـی بـرای گره گشـایی از این حـوزه ندارند 

و ترجیـح می دهنـد وضعیـت نابسـامان موجـود در سـازمان 

خصوصی سـازی همچنـان تـداوم داشـته باشـد، مسـاله ای کـه 

باعـث شـد تـا بالاخـره دانشـجویان نیـز دسـت بـه تجمـع بزننـد 

تاشـاید از ایـن طریـق زودتر بتوانند به خواسته هایشـان برسـند. 

پیگیری هـای تشـکل های دانشـجویی بـرای رفـع مشـکلات 

موجـود در شـرکت کشـت وصنعت نیشـکر هفت تپـه و درمقابـل 

برداشـتن گام هـای لاک پشـتی و وقت کشـی مسـئولان مربوطـه 

بـرای رفـع ایـن مشـکلات بهانـه ای شـد تـا درنهایـت روز گذشـته 

تعـدادی از دانشـجویان دانشـگاه های پایتخـت بـا حضـور 

درمقابـل سـازمان خصوصی سـازی، عمـلا اعتـراض خـود را بـه 

ایـن نهـاد که اصلی ترین دسـتگاه تصمیم گیـر درحوزه چگونگی 

واگـذاری شـرکت های دولتـی به بخش خصوصی اسـت، نشـان 

دهنـد. دانشـجویان دانشـگاه های تهـران، امیرکبیـر، شـریف، 

امام صـادق)ع( و... بـا در دسـت داشـتن پلاکاردهایـی کـه روی 

آنهـا نوشـته شـده بـود »خصوصی سـازی های رانتـی بـلای جان 

تولیـد ملـی«، »خصوصی سـازی رانتـی عامـل بیکاری«، »دسـت 

مفسـدین اقتصـادی را از هفـت تپـه کوتـاه کنیـد« و »علت اصرار 

دولت بر عدم خلع ید مفسدین چیست؟« و سر دادن شعارهای 

»مـرگ بـر غارتگـر بیت المـال« بـه وضعیـت موجـود اعتـراض 

کردنـد، البتـه ایـن مسـاله نیـز درنهایـت بـدون حضور مسـئولان 

ایـن سـازمان درجمـع دانشـجویان به پایـان رسـید تـا بـار دیگـر 

مسـئولان سـازمان خصوصـی نشـان دهنـد، تمایلـی بـرای رفـع 

مشـکلات موجـود ندارنـد. علـی اسـکندری، نماینـده جنبـش 

عدالتخـواه دانشـجویی در تجمـع روز گذشـته بـا تاکیـد بر اینکه 

مطالبه مـان سـاده اسـت و آن هـم اینکـه اسـدبیگی بایـد خلـع 

یـد شـود، گفـت: »دو سـه نماینـده مجلس بـه کارگـران هفت تپه 

گفتند که شما اعتصاب تان رو تمام کنید؛ ما دو هفته ای مساله 

رو حـل می کنیـم. دوهفتـه مهلـت تمـام شـد ولـی هیـچ اتفاقـی 

نیفتـاد.« او اظهـار داشـت: »کارخانه هایـی ماننـد کنتورسـازی 

قزویـن، پالایشـگاه کرمانشـاه و قنـد یاسـوج هم وضعیتـی مانند 

هفت تپـه را دارنـد و ایـن نحـوه خصوصی سـازی همـه کشـور را با 

مشـکل مواجـه کرده اسـت. 

از رئیس قوه قضائیه می خواهیم به وضعیت واگذاری ها سـامان 

دهـد و دادگاه متخلفـان را برگـزار کنـد.« وی بـا انتقاد از زیر کولر 

نشسـتن رئیـس سـازمان خصوصی سـازی تصریـح کـرد: »نبایـد 

کارگرهـا 70 روز زیـر آفتـاب و کـف خیابـان باشـند، درحالـی که 

صالح، رئیس سـازمان خصوصی سـازی الان زیر باد کولر نشسته 

اسـت.« مسـئول بسـیج دانشـجویی دانشـگاه امام صـادق)ع( 

خاطرنشـان کـرد: »بایـد ایـن شـرایط را به طـور کلـی عـوض کرد؛ 

چراکـه حتـی اگـر امـروز مشـکل هفت تپـه هم حل شـود، باز یک 

مـاه دیگـر ماجـرای جدیـدی درسـت می کننـد؛ متاسـفانه آنهـا 

کاری کرده اند که نفسـی برای مسـتضعف باقی نمانده اسـت.« 

زهرا رمضانی
روزنامهنگار

انجام مصاحبه پذیرش نودانشجویان دانشگاه فرهنگیان در فضای باز

حسین خنیفر، رئیس دانشگاه فرهنگیان در گفت وگو با ایرنا درخصوص نحوه پذیرش و مصاحبه 

دانشجویان اظهار داشت: »به محض اعلام نتایج ما با حفظ تمام پروتکل های بهداشتی سعی 

می کنیم مصاحبه های حضوری را انجام دهیم.«

رئیس دانشگاه فرهنگیان با بیان اینکه تمام مصاحبه ها به دلیل جلوگیری از شیوع بیماری کرونا با 

رعایت پروتکل های بهداشتی و طبق دستورات ستاد ملی مقابله با این بیماری انجام می شود، ادامه 

داد: »به دلیل مطلوب بودن هوا برنامه ریزی کرده ایم تا از فضاهای باز مراکز برای مصاحبه استفاده 

کنیم که به ایمنی در برابر بیماری کرونا بسیار کمک می کند. همچنین این احتمال وجود دارد که 

زمان مصاحبه طولانی تر شود.« خنیفر افزود: »مصاحبه ها باید تا حد امکان در فضای باز و با رعایت 

فاصله گذاری اجتماعی انجام شود و حتی درنظر داریم برای برخی آزمایش ها مانند آزمایش قد و 

شنوایی، مراکز را بیشتر کنیم تا مصاحبه ها کاملا در فضایی ایمن از بیماری کرونا انجام شود.«

وی اظهار داشت: »به محض اینکه نتایج کنکور مشخص شد، زمان مصاحبه را اعلام می کنیم و 

تیم های مصاحبه کننده حاضر می شوند.«

۸۰ درصد آموزش ها در دومین ترم مجازی، غیرحضوری ادامه می یابد

سیدعلی اکبر صفوی، رئیس کارگروه تخصصی آموزش های الکترونیکی وزارت علوم، تحقیقات و 

فناوری در گفت وگو با فارس گفت: »بسیاری از دانشگاه های دنیا و ایران پیش بینی می کنند بحث 

کرونا تا تابستان سال آینده هم ادامه دارد. وقتی می گوییم ترم دانشگاه ها مجازی است؛ یعنی مبنای 

اصلی برگزاری آموزش در ترم جاری، مجازی است و هر چقدر که امکان پذیر بود و شرایط فراهم 

شد، دانشگاه ها می توانند کلاس حضوری هم داشته باشند.« وی توضیح داد: »برای مثال اگر در 

مناطقی و در دانشگاهی امکانی وجود دارد که دانشجویان تحصیلات تکمیلی برای انجام و تکمیل 

پروژه های عملی خود به صورت حضوری در دانشگاه حاضر شوند یا برخی دانشگاه ها تصمیم بگیرند 

برای دانشجویان جدیدالورود زمانی را به صورت حضوری در نظر بگیرند، این امکان فراهم خواهد بود. 

متناسب با شرایط دانشگاه ها ترکیبی از هر دو روش آموزش مجازی و غیرحضوری را خواهیم داشت. 

یعنی مبنای اصلی برگزاری آموزش در ترم، مجازی است و هر چقدر که امکان پذیر بود و شرایط فراهم 

شد دانشگاه ها می توانند در بخشی از آموزش ها کلاس حضوری هم داشته باشند. اما پیش بینی خودم 

این است که آموزش ها در این ترم هم بیش از 70 تا ۸0 درصد به صورت مجازی ادامه خواهد داشت.«

امروز آخرین مهلت انتخاب رشته آزمون کارشناسی ارشد

مهلت ثبت نام در آزمون کارشناسی ارشد ۹۹ دانشگاه ها و موسسات 

آموزش عالی سه شنبه ۱۸ شهریورماه سال جاری پایان می پذیرد. بر اساس 

سازمان سنجش آموزش کشور از ساعت 20 روز شنبه ۱۵ شهریورماه 

سال جاری کلید سوالات و پاسخنامه کلیه رشته های امتحانی آزمون 

ارشد در سایت این سازمان منتشر شد.

همچنین باتوجه به جابه جایی کلید سوالات ۳۴ تا 6۳ کدرشته امتحانی 

۱۳۵۹ در این آزمون، نمرات تصحیح شده و کارنامه برای داوطلبان این 

رشته در سایت سنجش آموزش کشور منتشر شد و این موضوع با ارسال 

پیامک به کلیه داوطلبان این رشته اطلاع رسانی شده است.«

 آزمون کارشناسی ارشد سال ۹۹ دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی در 

روزهای ۱6، ۱7 و ۱۸ مرداد برگزار شد و نتایج اولیه این آزمون روز پنج شنبه، 

۱۳ شهریور بر روی سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار گرفت.

محسـن نراقـی، رئیـس بسـیج دانشـجویی دانشـگاه تهـران در 

گفت وگـو بـا »فرهیختـگان« گفـت: »پیگیری هایـی کـه جنبـش 

دانشـجویی طی چند سـال اخیر بر سـر مساله هفت تپه انجام داده 

بود، اخیرا به مراحل پایانی رسـیده و بحث خلع ید مدیریت شـرکت 

مطرح و کار به کمیسیون اصل ۹0 کشیده شد. در این کمیسیون 

نیـز نماینده هـا ایـن مطالبـه را از رئیـس سـازمان خصوصی سـازی 

دنبـال کردنـد، امـا ایـن سـازمان موضـوع را بـه شـخص معـاون اول 

رئیس جمهـور و وزارت اقتصـاد مرتبـط کـرد و حتی بعضا این مسـاله 

مطـرح شـده بـود کـه موضـوع بایـد بـه شـورای سـران قـوا بـرود، 

تـا جایی کـه احسـاس کردیـم سـازمان خصوصی سـازی زیـر بـار 

مسـئولیتش نمی رود و تخطی از قانون درحال شـکل گیری است.« 

او بـا بیـان اینکـه تجمع دیروز دانشـجویان نه تنها نافی حرکت های 

صورت گرفتـه ازسـوی کمیسـیون اصـل ۹0 و قوه قضائیـه نیسـت، 

بلکـه معتقدیـم مکمـل آن هـم محسـوب می شـود، اظهـار داشـت: 

»از آنجاکـه حـس کردیـم سـازمان خصوصی سـازی در بحـث 

شـرکت هفت تپـه درحـال اهمـال کاری اسـت، تصمیـم گرفتیـم 

اعتراضات مـان را مقابـل خـود ایـن سـازمان انجـام دهیـم.«

رئیـس بسـیج دانشـجویی دانشـگاه تهـران تصریـح کـرد: »باوجـود 

اینکـه مسـاله اصلـی ایـن اعتـراض مشـکلات هفت تپه بوده اسـت؛ 

چراکـه مهلـت تعیین شـده بـرای تعیین تکلیـف ایـن شـرکت ۱۵ 

شـهریورماه بـود، امـا به طـور کلـی ایـن تجمـع به دلیـل آن بـود کـه 

مـا امـروزه بـا تعـداد زیـادی از شـرکت ها مواجـه هسـتیم کـه بـا 

مشـکلات زیـادی روبـه رو شـده اند، همچنیـن حضـور دانشـجویان 

مقابل سـازمان خصوصی سـازی هشـداری برای آینده هم محسوب 

می شـود. به عبـارت دیگر نشـان دادیم سیسـتم افسارگسـیخته ای 

که در بحث خصوصی سـازی دنبال می شـود، اشـتباه اسـت و باید 

جلـوی ایـن کار گرفته شـود.«

نراقـی گفـت: »امـروزه شـرکت هایی ماننـد هپکـو، کشـت و صنعت 

مغـان و... همچنـان درگیـر مشـکلات خصوصی سـازی هسـتند و 

درکنار آن تعداد زیادی شـرکت هم داشـتیم که با ورود قوه قضائیه 

مساله شـان حـل شـده اسـت؛ بـا این حـال بایـد بگوییـم مشـکلات 

مربـوط بـه خصوصی سـازی طـی سـال های اخیـر متوجـه دولـت 

است.«

رئیس بسـیج دانشـگاه تهران افزود: »جنبش دانشـجویی در تجمع 

صورت گرفتـه حجـت را بـر سـازمان خصوصی سـازی تمـام کـرده و 

قطعا اگر باز هم بنا باشـد آنها به مسـئولیت خودشـان عمل کنند، 

مـا از طـرق مختلـف مسـاله را دنبـال خواهیـم کرد. البتـه معتقدیم 

سـازمان خصوصی سـازی در این مسـاله به نوعی آلت دسـت بوده و 

دولت مقصر اصلی اسـت، با این حال به سـازمان خصوصی سـازی 

اعـلام کردیـم ایـن نهـاد محـل بحـث اسـت و باید به وظایـف قانونی 

خود عمل کند. متاسـفانه رئیس این سـازمان باوجود پیگیری های 

قبلـی در میـان دانشـجویان حاضر نشـد، اما امیدواریـم این تجمع 

مکمـل مسـیری باشـد که توسـط نماینـدگان مجلـس و قوه قضائیه 

بـرای خلع یـد مدیریـت هفت تپه دنبال می شـود.« 

او خاطرنشـان کـرد: »اعتقادمـان ایـن اسـت که تا امـروز نمایندگان 

مجلـس و قوه قضائیـه تـا حـدودی بـه وظایـف خـود در حـوزه 

خصوصی سـازی عمـل کرده انـد و اخیـرا نیـز بحـث اسـتیضاح وزیر 

اقتصـاد مطـرح شـده اسـت. از طـرف دیگـر معتقدیـم امـروزه تـوپ 

خصوصی سـازی در زمیـن دولـت اسـت کـه بایـد کارهـا را پیگیـری 

» . کنند

رئیس بسیج دانشجویی دانشگاه تهران: 

حجت را بر سازمان خصوصی سازی کشور تمام کردیم
بسیج  سیاسی  مسئول  دماوندی،  خطیب  مهدی 

دانشجویی دانشگاه شهیدبهشتی نیز درباره تجمعات 

روز گذشته گفت: »این اعتراض به دلیل مشکلات و 

اعتصاب 70 روزه کارگران هفت تپه بود که باوجود 

برگزاری دادگاه اسدبیگی هنوز مشکلات این کارخانه 

حل نشده است. تلاش کردیم صحبتی را با مسئول 

سازمان خصوصی سازی داشته باشیم، اما این اتفاق 

نیفتاد و با اینکه دانشجویان تا پایان وقت اداری هم 

منتظر ماندند، اما رئیس این سازمان حاضر نشد در 

جمع دانشجویان حضور پیدا کند.« او با تاکید بر اینکه 

مطالبه دانشجویان، خلع ید مدیر فعلی شرکت هفت تپه 

و واگذاری مجدد آن به دولت است، اظهار داشت: »البته 

قول یک جلسه در هفته آینده داده شده که قطعا درصورت 

عدم تحقق دور جدید مطالبه گری را خواهیم داشت. 

همچنین یکی دیگر از مطالبات، جلوگیری از روند 

فعلی خصوصی سازی است که امروزه تنها باعث ایجاد 

مشکلات می شود، چراکه این شرکت ها به افرادی که 

دارای اهلیت هستند واگذار نمی شود.«مسئول سیاسی 

بسیج دانشجویی دانشگاه شهیدبهشتی افزود: »کنش 

جنبش دانشجویی که مقابل سازمان خصوصی سازی 

انجام شد، مهر تاییدی بر صحبت های رهبری بود که 

اخیرا عنوان کردند جنبش دانشجویی صرفا نباید غر 

بزند و باید عکس مناسبی داشته باشد؛ چراکه قطعا 

مهم ترین رسالت جنبش دانشجویی پاسخگو کردن 

مسئولان است. همچنین مطالبه گری دیروز دانشجویان 

مقابل سازمان خصوصی سازی نباید صرفا به همان جا 

ختم شود، بلکه باید موضوع را از طرق قانونی دنبال 

کرد.« خطیب دماوندی بیان داشت: »اخیرا پیش نویس 

سیاست های کلی رفاه و تامین اجتماعی در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام تهیه و تدوین شده و با اینکه 

در مرحله بازبینی است و هنوز به دفتر رهبری ابلاغ 

نشده، اما قطعا ماموریت اصلی این پیش نویس حمایت 

از حقوق کارگران است. طبیعتا چنین سیاست هایی 

می تواند نقشه راه شفاف تری پیش روی دستگاه های 

اجرایی و نظارتی بگذارد. البته سیاست های کلی 

اصل ۴۴ و... را در حوزه حمایت از کارگران داریم، اما 

سیاست های کلی رفاه و تامین اجتماعی چون ارتباط 

تنگاتنگی با کارگران دارد، می تواند راهگشا باشد.«او 

گفت: »درپی خصوصی سازی های بی پایه و اساس 

طیفی از کارگران بیکار می شوند و اینجا نقش نهاد 

وزارت رفاه و تامین اجتماعی است که می تواند از آنها 

در قالب بیمه های بیکاری حمایت کند. متاسفانه امروزه 

به دلیل کسری بودجه ای که نهاد تامین اجتماعی دارد، 

عملا توان پرداخت این مولفه وجود ندارد، درحالی که 

باید این مساله دنبال شود تا درنهایت طرق مختلفی 

برای اجرای آن درنظر گرفته شود. هرچند در وهله 

اول باید نگاه پیشگیرانه ای نسبت به خصوصی سازی 

وجود داشته باشد تا حتی الامکان صنایع راهبردی به 

بخش خصوصی واگذار نشوند.«مسئول سیاسی بسیج 

دانشجویی دانشگاه شهیدبهشتی تصریح کرد: »قطعا 

ع کاهش تصدی گری دولت در حوزه اقتصاد  موضو

نباید به گونه ای اجرا شود که باعث ایجاد خسران برای 

کشور باشد. اگر دولت احساس می کند با واگذاری 

صنایع و کارگاه های دولتی آنها تعطیل می شوند، 

قطعا باید جلوی این کار گرفته شود، ازسوی دیگر باید 

تضمین موثری برای واگذاری ها وجود داشته باشد 

تا بعد از خصوصی سازی فرآیند تولیدی آنها با قدرت 

ادامه پیدا کند. 

زه  حو ر  د ی  رهبر ت  ا کید تا ز  ا یکی  همچنین 

خصوصی سازی رفع قوانین بیش از حد و دست وپاگیر 

است که یکی از ماموریت های جنبش دانشجویی را 

می توان معطوف به این کار کرد.«خطیب دماوندی در 

توضیح بیشتر این موضوع گفت: »می توان شرایطی 

را مهیا کرد تا کمیسیون های مختلف مجلس تعامل 

بیشتری با دانشجویان داشته و از ظرفیت تشکل ها 

استفاده کنند. مجلس شأن نظارتی دارد و قطعا این 

دستگاه می تواند از بدنه جنبش دانشجویی کمک 

بگیرد تا به طور مثال اگر امروز تشکلی دانشجویی 

مقابل سازمان خصوصی سازی تجمع کرد، شاهد حضور 

تعدادی از نمایندگان مجلس در میان دانشجویان نیز 

باشیم، چراکه با این کار قطعا تاثیرگذاری مطالبه گری 

دانشجویان افزایش پیدا می کند. متاسفانه مسئولان 

در زمان آسیب ها همراه مردم نیستند، درحالی که اگر 

آنها به دل اعتراضات بیایند و آن را مدیریت کنند، 

تاثیرگذاری دوچندان را شاهد خواهیم بود.«

مسئول سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه شهید بهشتی: 

روند فعلی خصوصی سازی باید متوقف شود


